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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 18. januar 2011
stillet følgende spørgsmål nr. 148 (Alm. del) som hermed besvares. 

Spørgsmål 148:

”Ministeren bedes kommentere Økologisk Landsforenings henvendelse vedrørende
tilstrækkeligheden af EFSAs GMO-vurderinger i EU-regi, jf. FLF alm. del
- bilag 133.”

Svar:

I Danmark deltager tre myndigheder i vurderingerne af de GMO-ansøgninger, som også 
Den Europæiske Fødevaresikkerheds Autoritet (EFSA) vurderer: Danmarks 
Miljøundersøgelser (DMU) ved Aarhus Universitet, Fødevareinstituttet (FVI) ved 
Danmarks Tekniske Universitet og Plantedirektoratet. 

Jeg har derfor bedt Plantedirektoratet vurdere spørgsmålet om tilstrækkeligheden af 
EFSA’s GMO vurderinger i EU-regi. 

Plantedirektoratet oplyser, at deres vurdering er, at der ikke er noget at udsætte på 
kvaliteten af EFSA’s vurderinger. EFSA’s GMO-panel bruger ofte flere år på at vurdere 
ansøgningerne og anmoder herunder i flere omgange om supplerende oplysninger fra 
virksomhederne, før de færdiggør deres vurderinger. Plantedirektoratet finder, at alle 
relevante kilder til brug for risikovurderingerne bør inddrages, uanset hvem der har 
udarbejdet materialet. Det afgørende er, om materialet vurderes at være videnskabeligt 
holdbart.
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Ud over Plantedirektoratet deltager også Danmarks Miljøundersøgelser (DMU) ved 
Aarhus Universitet og Fødevareinstituttet (FI) ved Danmarks Tekniske Universitet i 
vurderingen af GMO-ansøgninger.

./. Plantedirektoratet har derfor bedt disse to institutioner om at kommentere henvendelsen. 
DMU’s og FI’s svar er vedlagt.
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